
UCHWAŁA NR XIV/120/19 

RADY MIEJSKIEJ w ŁOBŻENICY 

z dnia 20 grudnia 2019 r. 

 

 

w sprawie oświadczenia Rady Miejskiej w Łobżenicy dotyczącego budów ferm tuczu 

przemysłowego zwierząt na terenie Gminy Łobżenica 

 

 

Na podstawie art. 7 ust. 1 pkt 1 i art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506 z późn. zm.) w związku z § 23 ust. 2 pkt 

3 Uchwały Nr XLVIII/403/18 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 24 września 2018 r. 

w sprawie Statutu Gminy Łobżenica, ( Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2018 r., poz. 7746) 

uchwala się, co następuje:  

 

§ 1. Rada Miejska w Łobżenicy wyraża swoje oświadczenie w sprawie budowy nowych 

i rozbudowy ferm intensywnego tuczu zwierząt, na terenie Gminy Łobżenica, stanowiące 

załącznik do niniejszej uchwały. 

 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo 

przyjęty na terenie Gminy Łobżenica. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

(-) Antoni Kapeja 

 

 

                                                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                                               w Łobżenicy 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Załącznik do uchwały  

Nr XIV/120/19 

Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 20 grudnia 2019 r. 

 

OŚWIADCZENIE RADY MIEJSKIEJ W ŁOBŻENICYW SPRAWIE BUDÓW FERM 

TUCZU PRZEMYSŁOWEGO ZWIERZĄT NA TERENIE GMINY ŁOBŻENICA 

 

W związku z toczącymi się postępowaniami administracyjnymi związanymi z lokalizacją na  

terenie Gminy Łobżenica ferm tuczu przemysłowego, których inwestycje budzą społeczny

sprzeciw i wiele emocji Rada Miejska w Łobżenicy przedstawia swoje oświadczenie w tej 

sprawie. Gmina Łobżenica jest gminą rolniczą, w której wielką wagę przywiązuje się do 

tradycyjnych metod uprawy ziemi, szanującej środowisko naturalne oraz bogate walory 

przyrodnicze. Położona jest wśród malowniczych lasów, jezior, a tereny gminy są ostoją 

dzikich gatunków roślin, ptactwa i zwierzyny.  Prowadzona jest  turystyka  w gminie, między 

innymi gospodarstwa agroturystyczne oraz wykorzystanie potencjału wielu jezior, stanowi 

jeden z podstawowych elementów strategii rozwoju gminy Łobżenica. Powstawanie ferm 

tuczu wiąże się z pewnymi  uciążliwościami dla mieszkańców.  

Zgodnie z art. 7 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym zadaniem gminy jest zaspokajanie 

zbiorowych potrzeb wspólnoty samorządowej, między innymi należą do nich sprawy ochrony 

środowiska i przyrody, gospodarki wodnej oraz ładu przestrzennego i gospodarki 

nieruchomościami. Pojęcie zaspokajania potrzeb wspólnoty samorządowej należy 

interpretować w powiązaniu z interesem publicznym tej wspólnoty. Mając na uwadze protesty 

społeczne związane z budową wielkotowarowych ferm na terenie gminy Łobżenica, Rada 

Miejska podejmie wszelkie działania, zgodnie z literą prawa, zmierzające do ochrony 

interesów mieszkańców.  

Należy wyraźnie wskazać, że obowiązujące w naszym kraju przepisy prawne umożliwiają 

budowę wielkotowarowych ferm w bliskim sąsiedztwie zabudowy mieszkaniowej. Do dnia 

dzisiejszego w polskim prawie nie wydano aktu prawnego regulującego parametry wielkości 

stężeń substancji zapachowych w powietrzu, a to uciążliwość odorowa jest jedną z tych, która 

budzi największy sprzeciw mieszkańców. 

Ustawa z dnia 08 marca 1990 o samorządzie gminnym nakłada na gminę obowiązek ochrony 

zdrowia i ochrony środowiska. Jako Rada Miejska zwracamy się do Burmistrza Łobżenicy, 

aby przy podejmowaniu decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zawsze analizował 

możliwości ustawowe dla tego typu inwestycji, pozwalające ograniczyć występowania 

wszelkich uciążliwości dla najbliższej zabudowy mieszkaniowej.  

 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

(-) Antoni Kapeja 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Łobżenicy 


